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Protokół 

z  XVI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 28 kwietnia 2016 r. 

 

 Posiedzenie XVI Sesji rozpoczął o godz. 15
30

  Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa : „Otwieram XVI Sesję Rady Gminy Sadlinki” . 

 Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: P. Wójt, Kierownika Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, Komendanta Ochotniczych Straży Pożarnych       

w Sadlinkach,  radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców gminy Sadlinki. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił wszystkich o powstanie aby uczcić minutą ciszy 

pamięć Śp. Edwarda Budysia wieloletniego działacza. 

 Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych (nieobecny A. 

Leśkiewicz), w związku z czym  Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził 

prawomocność obrad (lista obecności  stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

 Przewodniczący Rady Wojciech Berent odczytał porządek posiedzenia bez pktu 10. 

Radni  jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Kierownika Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa               

w Kwidzynie. 

3. Sprawozdanie z działalności jednostek ochrony przeciwpożarowej za 2015 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sadlinkach za 

rok 2015 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2015 r. oraz potrzeby 

związane z realizacją zadań. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2015. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2016 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla nauczycieli grupy mieszanej 5-6 latków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                     

o powierzeniu przez Gminę Miejską Kwidzyn Gminie Sadlinki realizacji zadania 

publicznego w zakresie świadczenia usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi       

w Środowiskowym Domu Samopomocy w Okrągłej Łące. 

12. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 
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M. Zdankiewicz – radny – zaproponował aby nie odczytywać sprawozdań, jedynie w razie 

wątpliwości zadawać pytania sprawozdawcom. 

Radni jednogłośnie wyrazili na powyższą propozycję zgodę. 

Ad. 2.  

Justyna Rydzińska – Kierownik Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa      

w Kwidzynie – wyjaśniła, że są problemy z obsługą płatności. Przedłużono  nabory 

wniosków najprawdopodobniej będzie można składać do połowy czerwca br. Do tej pory 

wpłynęło 567 wniosków. Dodała, że jutro, czyli 30 kwietnia 2016r. ostatni dzień składania 

wniosków o modernizację. Omówiła problemy związane z przyjmowaniem wniosków             

i sposobach płatności. Młodego rolnika przyjęto chyba 4 wnioski. Rozporządzenia zmieniają 

się tak naprawdę codziennie. 

J. Gutmański – radny – odnośnie gospodarstw niskotowarowych, były prowadzone 

szkolenia i słyszałem, że na razie  program gdzieś utknął i rozpoczną się nabory na to 

działanie. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – podobno będą w I kwartale 2017r. My nic nie możemy 

zrobić. 

J. Gutmański – radny – odnośnie roślin wysokobiałkowych, czy jest przewidziana pula, jaka 

to jest kwota? 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – przepraszam pana ale ja takiej rzeczy nie wiem, ja 

takiej wiedzy nie mam. Ja tych stawek nie znam. 

J. Gutmański – radny – w tym roku było bardzo dużo wymarznięć i wielu rolników 

zastanawia się , żeby odrobić te straty, nie wiadomo co posiać. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – te informacje są na stronie. 

M. Tadejewski – radny – czy aktualna jest sprawa szkolenia dot. wózków? 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – agencja nie będzie robiła żadnych szkoleń. Tylko 

ODR-y i doradztwo. 

M. Tumiłowicz – radny – czy jest planowany nabór wniosków na zakup ziemi dla młodych 

rolników z dofinansowaniem 60% do kredytów? 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – mam taki plan dotyczący naborów, on jest wszędzie 

dostępny, jest takie działanie rozwój przedsiębiorczości, rozwój usług rolniczych. 

J. Gutmański – radny – wcześniej było takie działanie, że rolnik, który przekazywał 

gospodarstwo na swoje powiększenie otrzymywał częściowo tak jak na zasadzie renty 

strukturalnej. 
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J. Rydzińska – kierownik ARiMR – poprosiła o maile od sołtysów i przeprosiła za to, że te 

płatności tak ciężko idą. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za wyczerpujące odpowiedzi i przeszedł 

do kolejnego punktu. 

Ad. 3.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił druha Sławomira Berenta. 

J. Piskor – radny – proszę aby komendant nam przedstawił ile razy był przy pożarze, ile razy 

kierował akcją, jak działa straż. Nie widziałem komendanta na pogrzebach byłych 

zasłużonych strażaków. Tutaj komendant niczym się nie zajmuje. Od czego jest ten 

komendant. 

S. Berent – Komendant Straży – ja mam wydzielone zadania przez P. Wójt, za które mam 

płacone,  nie jestem od spraw organizacyjnych. 

J. Piskor – radny – ja wiem jak działał pana poprzednik był bardzo zaangażowany. 

Uczestniczył w sesjach, w zebraniach. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – to nie jest tematem naszej sesji. Gdzie, kto kiedy 

chodzi to nie jest nasza sprawa. Sprawy obyczajowe nas nie interesują. Proszę ważyć słowa 

panie radny Piskor. Odbieram panu głos. 

J. Piskor – radny – ja chcę uzyskać odpowiedzi na zadane pytania. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  podziękował komendantowi za przekazanie 

sprawozdania. 

Ad. 4. 

Żadnych pytań dotyczących sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Sadlinkach nie było. 

Ad. 5.  

Pytań dotyczących sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2015 r. 

oraz potrzeby związane z realizacją zadań nie było. 

M. Zdankiewicz – radny – dodał, że to jest bardzo czytelne. 

Ad. 6.  

Nie było również pytań dotyczących realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2015. 

Ad. 7. 

Interpelacji i zapytań radnych nie było. 
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Ad. 8.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami.  

M. Majsak – radna – podziękowała P. Wójt za wytypowanie do nagrody Starosty                   

i Przewodniczącego Rady Powiatu i za docenienie pracy Koła Gospodyń Wiejskich                

w Kaniczkach. Dodała -  w realizacji naszych przedsięwzięć zawsze możemy liczyć na 

wsparcie ze strony P. Wójt. 

B. Wiącek – radny – czy dostała Pani już odpowiedź na wnioski  z Zarządu Dróg 

Wojewódzkich dotyczące remontu mostków przy ul. Grudziądzkiej? Pan Tynda mówił, że to 

będzie robione aczkolwiek nie widzę, żeby ktokolwiek przyjechał. 

E. Krajewska – Wójt – mamy dane słowo, że będzie robione. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą  zmian budżetu gminy. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVI/99/2016 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2016 r. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

Ad. 10. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli grupy mieszanej 5-6 latków. 

E. Krajewska – Wójt – wyjaśniła ile jest sześciolatków w przedszkolu dzieci, które nie pójdą 

do szkoły. 

B. Wiącek – radny -  odczytał uchwałę Nr XVI/100/2016 w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli grupy mieszanej 5-6 latków. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

 

Ad.11. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVI/101/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia o powierzeniu przez Gminę Miejską Kwidzyn Gminie Sadlinki 



5 
 

realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi w Środowiskowym Domu Samopomocy w Okrągłej Łące. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

Ad. 12.  

Za przyjęciem protokołu z obrad XV Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 13.  

W związku z faktem, że nie było interpelacji i zapytań radnych nie udzielono żadnych 

odpowiedzi. 

Ad. 14.  

E. Krajewska – Wójt – poprosiła Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej         

w Sadlinkach Aleksandrę Kulesz o wypowiedzenie się na temat programu 500 plus. 

A. Kulesz – kierownik GOPS – poinformowała, ile osób złożyło wnioski o wypłatę 500 

plus. 

L. Ramza – Dudek – radna – czy wnioski w większości są składane fizycznie, czy               

w większości przez Internet? 

A. Kulesz – kierownik GOPS – w większości fizycznie. 

J. Piskor – radny – dlaczego p. przewodniczący odebrał mi głos? Padły pytania ile razy 

komendant był przy pożarze. Dlaczego komendant nie udzielił mi odpowiedzi, to nie jest 

pierwszy raz, w którym pan sobie pozwala. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zostawię to bez komentarza,  nie wyprosiłem             

p. komendanta tylko sam opuścił salę. 

J. Piskor – radny – ja, jako radny mogę zadawać pytania, pan go nie może bronić, że to 

rodzina, on jest pracownikiem gminy i ja mogę o takie sprawy pytać. Pan powinien siedzieć    

z boku i słuchać. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – pan miał prawo zapytać, ja miałem prawo panu 

odebrać głos, w związku z tym uczyniłem tak i biorę za to pełną odpowiedzialność. 

Mam kilka spraw, z którymi bym się chciał podzielić. Mam prośbę o wsparcie finansowe dla 

Pawła Rębisza, którego dotknęła choroba. My, jako klub radnych przekazaliśmy pewną 

kwotę. 

Przewodniczący Rady odczytał pismo członków klubu „Działajmy Razem Szansa dla 

Młodych”, w którym wyrażono zdecydowany sprzeciw w związku z wprowadzeniem opłaty 

w wysokości 100 zł za udostępnienie świetlic wiejskich dla Klubu Radnych zarówno na 
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spotkania we własnym gronie jak       i za spotkania z mieszkańcami Gminy (pismo dołączone 

jako załącznik do protokołu). 

Przewodniczący poinformował, że następna sesja odbędzie się 19 maja 2016 r., komisje        

16 maja 2016 r. Kogo zapraszamy na kolejną sesję? 

J. Piskor – radny – ostatnia sesja miała odbyć się 21 kwietnia 2016 r. a nie było. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – sesja odbyła się później na prośbę P. Wójt. Jeśli pan 

wnioskuje, to nie będę takich próśb słuchał i będę robił tak, jak jest zaplanowane, jak pan 

sobie życzy. 

J. Piskor – radny – czy uzgodnił pan termin 19 maja sesji z P. Wójt? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – nie, zostało to uzgodnione na sesji styczniowej i tego 

będziemy się trzymać. Jeśli chodzi o terminy sesji, to jest w wyłącznej gestii 

przewodniczącego w trzeci czwartek danego miesiąca. 

G. Kopecki – radny – proponuję zaprosić kogoś z Wojewódzkiego Zarządu Melioracji, 

chodzi o przepusty. 

E. Krajewska – Wójt – p. przewodniczący powinien ze mną ustalać, kogo zaprosić na 

następną sesję – w myśl statutu. Jeżeli chodzi o zarządzenie dot. opłaty za wynajem świetlicy 

wiejskiej, odniesiemy się na piśmie. Niestety nie było posprzątane po wynajęciu. Każdy 

korzystający ze świetlicy musi po sobie posprzątać. Dlatego wypadałoby to zrobić. My nie 

mamy sprzątaczki na etacie do sprzątania świetlic. Dla mnie jest wszystko jedno, czy 

spotykacie się w remizie, czy w świetlicy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy rada sołecka też będzie płaciła, czy pracownik 

gminy tę świetlicę oglądał, w ogóle nie był. Myśmy posprzątali po sobie i po innych. 

E. Krajewska – Wójt – ja nie wiem, nie rozmawiajmy o takich sprawach na sesji. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – powinna pani przed zarządzeniem porozmawiać           

z nami. Wprowadziła pani zarządzenie, które nas bardzo boli, do którego zarządzenia się 

ustosunkowujemy. 

J. Piskor – radny – ja w sprawie „Plejady” tych, którzy się podpisali do prokuratury, 

żebyście mieli odwagę i powiedzieli - ja podpisałem. Co wam to dało, że żeście takie coś 

złożyli, tylko wstyd. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeśli dostaniemy pismo o umorzeniu tego 

postępowania postaramy się do tego ustosunkować. Nie dostaliśmy treści umorzenia. 

Wyślemy do prokuratury pismo o treść umorzenia. Odpowiadając na pytanie p. Janku  to pan 

powinien się pierwszy w piersi uderzyć za to, co pan robił, to jest wszystkim znane, 

chciałbym zakończyć ten temat. 



7 
 

M. Tadejewski – radny – był pan na zebraniu, wszyscy byli odczytani. Ja się bardzo cieszę. 

Dzięki temu wiem, że wszystkie fundusze są dobrze wydane. 

E. Krajewska – Wójt – jak to jest wytłumaczenie to ja ubolewam nad tym. 

J. Gutmański – radny – tam było również moje nazwisko, otrzymałem  pismo o umorzeniu. 

Przeprosiny publicznie składam. 

  

Ad. 15.  

Przewodniczący Rady o godz.16
50 

zamknął obrady XVI Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 
Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 


